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Zpravodaj
obce Brloh

Vážení  
spoluobčané,

minule jsem slíbil malý 
místopisný slovníček naší 
obce. Je to velmi tenký led, 
protože to, co někdo zná třeba 
jako Horánek, že začíná přesně 
tady, druhý zaručeně ví, že mu 
to babička říkala jinak, protože 
začíná až tady.    
I když se snažím své zdroje 
ověřovat, odpusťte mi tedy 
případné nesrovnalosti. 
Naopak budu rád za upřesnění, 
doplnění či nápad na další 
místní název. Tyto řádky 
jsou věnovány mladším 
nebo těm, kdo se do naší 
obce přistěhovali a nemají 
povědomí o našem místopisu.

Začneme tedy v Brloze,  
a proč ne již zmíněným 
Horánkem. Jak by se mohlo 
zdát, měl by se nacházet  
někde nahoře, ale je to oblast 
nad bývalým náhonem potoka 
do mlýna „U Bajsů“ (stával 
na místě dnešní sběrny  
odpadů). Přesněji řečeno 
vlevo po proudu od tohoto 
„horního potoka“, který začínal 
vzdutím hladiny Brložského 
(Křemžského) potoka jezem  
u č. p. 2. samotný jez byl 
poškozen povodní v roce 2002 
a poté byl odstraněn.  
oblast mezi hlavním 
(dolním) a horním potokem 
byla nazývána Střed nebo 
Prostředek, ale dnes se ani 
jeden z těchto místních názvů 
příliš nepoužívá. analogicky se 
užívalo a stále užívá označení 
Dolánek, a to pro část obce 
vpravo od hlavního potoka, 
která končila č. p. 39  
(Jílkova chalupa). 

většina z vás bude určitě znát 
Klondajk, někdo by napsal 
Klondike, což je označení pro 
hustěji zastavěnou oblast 
(sídliště) pod kopcem stráž, 
ohraničenou silnicí kolem 
budovy obecního úřadu 
k Horánku nad již zmiňovaný 
mlýn. Když byste se podívali 

na brložské fotografie nebo 
letecké mapy např. z 50. let 
minulého století, viděli byste 
poměrně prázdné místo, kde 
stály prakticky pouze domy 
(statky) č. p. 30, 33 a 99. 
Zástavba se zde rozvinula  
v 80. letech, kdy stát 
rozparceloval soukromé 
pozemky a poté je prodával 
lidem. Proč Klondajk? Jedna 
z verzí, které se tradují je, 
že lidé, kteří tam stavěli, 
byli movitější. Jiná zas, 
že to vymyslely děti jako 
návaznost na v televizi právě 
vysílané indiánky a kovbojky. 
Každopádně se to vžilo a sídliště 
Pod Stráží užíváme méně. 

další hustěji zastavěná oblast 
je nad fotbalovým hřištěm 
západně od školy. ani zde 
byste v polovině minulého 
století nenašli žádné domky, 
krom školy a č. p. 146. domy 
tu vyrůstaly již od 60. let, více 
pak v druhé polovině 70. let. 
Říká se tam Na Šetřílkově 
a někdo užívá i Spořilov (třeba 
já – líbí se mi totiž ta podobnost 
s hlavním městem; taky jsme 
vlastně metropolí, i když 
v poněkud menším měřítku). 
a proč? Prý proto, že zdejší 
lidé bývali šetřiví. obecně 
se vžilo, že když si někdo 
postavil nový dům mimo svou 
zahradu, pravděpodobně byl při 
penězích. a jak se mezi lidmi 
říkávalo: „ten má peníze proto, 
že si někde nakradl, ten proto, 
že je lakomý, ten proto, že je 
s nima…“. Zkrátka závist byla,  
je a asi bude.

a dostáváme se k dalšímu 
označení Na Písku s ne úplně 
jasnou hranicí. Nejasnou 
proto, že někdo označuje 
například umístění našeho 
domu (č. p. 204) Na Písku, 
někdo Šetřílkov. Každopádně 
Na Písku by měla být oblast 
od Nuseláku (most přes potok 
naproti hřišti) až ke škole 
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po obou stranách silnice. 
Prý proto, že tam je pískové 
podloží. a snad je to i pravda. 
Babička říkávala, že strouhu 
nad školou kdysi vymlela 
velká voda a zeminu a písek 
odplavila právě do těchto míst. 
Proto tedy Na Písku. Když jsme 
kopali základy pro náš dům, 
skutečně jsme nepotřebovali 
ani krumpáč, pouze v rohu 
u č. p. 205 bylo více kamenů. 
Bohužel se nám v žádných 
záznamech nepodařilo najít 
informaci o tak masivním 

sesuvu půdy, který by si jistě 
v kronikách místo našel.

dnes se stále ještě užívá 
označení Na Klínu což je část 
obce u brodu, spíše tedy ta 
část dále od vsi. odtud se vzalo 
i pojmenování tamních obyvatel 
„Klíňákovi“. Zato termín 
Na Ohradě už používá málokdo. 
Patří tam domy č. p. 124, 121 
a 36. Za ohradou bývalo ještě 
před šedesáti lety hřiště, 
na jehož místě je dnes čistička 
odpadních vod.

dalo by se dlouze hovořit 
o místních názvech mimo 
intravilán (zastavěnou část 
obce) – Padělky, Zámek, 
u Kopáčů, u Bajsů, na Stráži 
(ty dokonce rozlišujeme dvě – 
přední a zadní) atd., ale to jsou 
názvy, které lze najít v mapách 
(zejména turistických) a tak 
není třeba o nich příliš povídat. 
teda je. Je zajímavé (podle mne) 
se něco nového dozvědět o místě 
kde bydlím, o jeho historii i jeho 
geniu loci. Příště se podíváme 
na osady.

Již dříve jsem vás informoval o tom, že probíhá příprava projektové dokumentace pro jednu 
z největších investičních akcí v Rojšíně – výstavba čističky odpadních vod a splaškové kanalizace.   
v tuto chvíli jsme ve fázi dokončování projektu, máme prakticky jasné trasy hlavních vedení, umístění 
čov se zpřesnilo. Nyní řešíme přípojky a rozhodli jsme o umístění revizních šachet pro možné čištění 
přípojek v místech, kde to bude technicky možné. se stále se zpřísňujícími předpisy je pro výstavbu 
nejvyšší čas. Koncepce čističky je uvažována jako biologická kontejnerová podzemní. emise z ní 
by měly být minimální, ale nese to s sebou její dobrou funkci. ta lze zajistit správným užíváním 
a čištěním pouze toho, co do splaškové kanalizace může přijít. Bude tedy nutné oddělit balastní 
a dešťové vody od splašků. to lze docílit tím, že se musí přepojit domovní přípojky před stávajícím 
septikem nebo jeho propojením. dešťové vody se budou odvádět jiným způsobem, počítáme s využitím 
stávajících přípojek. Pochopitelně bude potřeba dobré spolupráce občanů, obce a zhotovitelské firmy. 
Při přepojování přípojek vzniknou náklady, které ponesou majitelé připojených nemovitostí, ale věřím, 
že se vždy dohodneme. v sedmi Chalupách se nám to podařilo skoro na 100 %. Po vydání stavebního 
povolení (předpoklad jaro 2022) se budeme ucházet o získání dotace a od toho se bude pravděpodobně 
odvíjet realizace akce.

Martin Toman
starosta

Kanalizace o ČOV v Rojšíně

Po loňské pauze způsobené koronavirovými omezeními jsme se rozhodli uspořádat další ročník tohoto 
tradičního turnaje. Brložské hřiště nebylo bohužel způsobilé (připomíná spíše Wimbledon), a tak jsme 
přijali nabídku křemežského sokola a uspořádali turnaj u nich. asi obavami z koronaviru či z rozmarů 
počasí, snad termínem dovolených se stalo, že se ho zúčastnily pouze 3 smíšené týmy. Za domácí 
jsme poskládali dreamteam a já jako nehrající kapitán jsem měl na starost catering. Myslím, že se 
tato komorní záležitost povedla, byl vidět opravdu pěkný volejbal. opět přijelo družstvo z Prachatic 
a nechyběla pochopitelně domácí Křemže. Náš tým Medvědů se po delší době umístil na bedně i když 
pouze na třetím místě, Křemže byla druhá a dřevák šampaňským naplnili a vypili prachatičtí.  
Nechyběl nestor brložského volejbalu pan ondřich, nechyběla dobrá nálada, křupavá krkovička  
a zbývá jen doufat, že se na příští rok vrátí turnaj na domácí půdu. uděláme pro to maximum  
i bez dotačních prostředků.

Volejbalový turnaj o brložský dřevák
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Z jednání zastupitelstva obce

O letních prázdninách jsme se 
se zastupiteli sešli na řádném 
zasedání 21. července. 

Program čítal celkem  
sedm bodů.

V prvním bodě jsme se, jako již 
tradičně, věnovali rozpočtovým 
změnám, které vzali všichni 
zastupitelé na vědomí.

Druhý bod se týkal účetní 
závěrky Základní školy Brloh 
za loňský rok. veškeré podklady 
k projednávání byly zaslány 
zastupitelstvu předem a dle 
zákona byly zveřejněny v červnu 
na úředních deskách. Z důvodu 
nemoci na statutárním orgánu 
uplynula lhůta potřebná 
ke schválení účetní závěrky 
ZŠ a MŠ Brloh za rok 2020. 
důsledkem této podstatné 
formality nemohl schvalující 
orgán úkon ke schválení provést.

Třetím bodem byla účetní 
závěrka a návrh závěrečného 
účtu obce Brloh za rok 2020. 
veškeré podklady k projednávání 
byly zaslány zastupitelstvu 
předem a dle zákona byly 
v červnu zveřejněny na úředních 
deskách obce Brloh. Účetní 
závěrka obsahuje tyto výkazy: 
Rozvaha, výkaz zisků a ztrát, 
Příloha, Zpráva z přezkumu 
hospodaření, Závěrečná 
zpráva inventarizační komise, 
Zpráva o výsledcích finančních 
kontrol za rok 2020. Jako 
v předchozím bodě z důvodu 
nemoci a uplynutí dané lhůty, 
nebyl schválen závěrečný účet, 
který podává věrný a poctivý 
obraz předmětného účetnictví 
a finanční situace účetní 
jednotky. Na základě výsledku 
přezkumu hospodaření za rok 
2020 přijímá zastupitelstvo 
nápravná opatření.

Čtvrtý bod patřil žádostem 
o příspěvky. v souvislosti 
s pandemií koronaviru bude 
zastupitelstvo akceptovat 
i žádosti o dotaci, které byly 
podány po termínu stanoveném 
zastupitelstvem pro podání 
žádostí v aktuálním roce. 
schváleny byly dvě ze čtyř 
žádostí, a to příspěvky Charitě 
Kaplice na provoz a českému 
svazu včelařů na činnost. 
Mezi dalšími žadateli byl FK 
Nová ves – Brloh, který žádal 
o příspěvek na podporu oddílu. 
Zastupitelstvo navrhuje namísto 
poskytnutí příspěvku pořízení 
nových tzv. bezpečných branek 
na zdejší hřiště. Fotbalisté 
používají staré kovové branky, 
které nesplňují bezpečnostní 
normy na provoz na veřejném 
sportovišti. starosta projedná 
tuto možnost s předsedou 
spolku. Zastupitelstvo pověřuje 
starostu, aby provedl průzkum 
trhu v souvislosti s pořízením 
bezpečných branek. této věci 
se bude věnovat na dalším 
zasedání.

V pátém bodě jsme se zabývali 
obecně závaznou vyhláškou-
poplatkem z pobytu. v roce 2019 
byly vydány nové vyhlášky, a to 
vyhláška o místním poplatku 
z pobytu, vyhláška o místním 
poplatku ze psů, vyhláška 
o místním poplatku za užívání 
veřejného prostranství. 
vlivem změny legislativy 
je nutno doplnit vyhlášku 
o místním poplatku z pobytu. 
Zastupitelstvo v diskuzi navrhlo 
zrušit celou předchozí vyhlášku 
o místním poplatku z pobytu 
a doporučuje vydat upravené 
znění.

Šestý bod se týkal prodeje 
pozemku. Na obec dorazila 
žádost o snížení prodejní 

ceny pozemků, jejichž prodej 
schvalovalo zastupitelstvo 
v prosinci 2020. Žadatel 
argumentuje tím, že o odprodej 
pozemků žádal v minulosti již 
několikrát, a to v dobách, kdy 
ceny pozemků byly o poznání 
nižší. Zastupitelstvo na svém 
rozhodnutí trvá a uvádí, že 
prodej pozemků není nároková 
záležitost, a že výši prodejní 
ceny již upravilo a snížilo oproti 
ceně obvyklé o 25 % právě 
z důvodu možných průtahů ze 
strany obce. další snížení ceny 
vylučuje.

Poslední bod „Různé“  
obsahuje šest podbodů.

starostu kontaktoval zástupce 
české pošty ohledně zřízení 
Pošty Partner v Brloze. česká 
pošta primárně oslovuje 
obce v případech, kde mají 
možnost zřídit v obci pobočku 
Pošty Partner. v tuto chvíli 
česká Pošta započala jednání 
se společností Raudo, která 
již v jiných obcích pobočky 
provozuje. Zmíněná společnost 
je ze Šumperka, jde o výrobní 
družstvo invalidů, která 
mimo jiné provádí kontrolu 
nezaměstnaných. Zastupitelstvo 
jednalo o této nabídce, avšak 
stále ji považuje za nevýhodnou, 
protože provozní náklady 
výrazně převyšují příspěvek 
české pošty. ukládá starostovi 
zjistit více informací a věci 
se bude věnovat na některém 
z příštích zasedání.

v dalším podbodě jsme se 
zabývali příspěvkem pro 
obce postižené tornádem. 
Podle starosty by bylo ideální 
přispět těm občanům, kteří 
přišli o dům a neměli k němu 
uzavřenou pojistnou smlouvu. 
dle tamních informací by 
byl však ve výběru problém, 
protože by takových obyvatel 
byla většina, tím pádem by 
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došlo k nespravedlivosti. Proto 
starosta navrhuje poskytnout 
příspěvek nejpostiženějším 
obcím lužice a Hrušky, které 
disponují lepšími informacemi, 
než máme nyní my a peníze se 
tak dostanou přímo těm, kteří to 
skutečně potřebují.

Co se týče obnovy volejbalových 
kurtů a vytvoření moderního 
zázemí k nim, žádost o dotace 
na Ministerstvo pro místní 
rozvoj nebyla již podruhé 
podpořena. v návaznosti na to 
probíhala debata, v níž zazněly 
náhradní varianty a možnosti 
zrenovování sportovní plochy 
dle současného projektu a stavbu 
zázemí omezit, vybudovat 
sportovní zázemí pomocí 
modulárního systému buněk 
nebo nebudovat zázemí vůbec. 
většinově se zastupitelstvo 
přiklonilo k možnosti 
modulárních buněk, čímž byl 
pověřen václav Pecha.

Rozvířil jsem debatu 
o připravované opravě 
koupaliště, kde zastupitelstvo 
zvolilo variantu opravy novým 

obetonováním bazénových 
van a hlav koupaliště a úpravu 
zpevněných ploch směrem 
k budově zázemí. starosta 
prověří, zda je nutné vydání 
nějakého druhu stavebního 
povolení a místostarosta zajistí 
aktualizaci ceny a rozkres dle 
výkazu výměr, zejména způsob 
a detail kotvení armatury 
ke stávající konstrukci, řezy, 
půdorys atd.

také byl vznesen dotaz 
na posečení krajnic kolem 
místních komunikací. starosta 
uvedl, že hledá rentabilní 
způsob opravy sekacího zařízení 
na stoky a snaží se na posečení 
krajnic najít externí firmu.

dále jsme se zabývali 
plánovanou stavbou nového 
sběrného dvora, zejména budovy 
zázemí pro obecní služby v místě 
mobilní kompostárny. starosta 
připomněl, že je vyhotoven 
projekt pro stavební povolení 
z roku 2015 a zmínil též, že 
jsme se v minulosti snažili 
najít vhodný dotační titul 
na uskutečnění této akce,  

ale vždy to ztroskotalo na tom, 
že k podpoře bylo nutno navýšit 
objem odpadu, což nebylo reálné. 
Na základě těchto skutečností 
zastupitelstvo navrhuje projekt 
zrevidovat, zažádat o stavební 
povolení a stavbu uskutečnit 
i bez dotační podpory. Pověřuje 
starostu patřičnými kroky.

Posledním bodem jednání byl 
dotaz od občana na rekonstrukci 
místní komunikace nad pilou 
k salaši. starosta uvedl, že se 
táhnou jednání o opravě cesty, 
kde vlivem nedávno provedené 
kabelizace vedení nízkého napětí 
došlo pravděpodobně k poruše 
odvodnění této komunikace 
a uprostřed cesty nyní vyvěrá 
voda.  Zhotovitel stavby k opravě 
přistupuje liknavě, nabízí řešení, 
které dle starostových slov 
není vhodné.  Po negativních 
zkušenostech s touto firmou 
starosta navrhuje jednat se 
společností e.oN o nápravě 
stavu a až poté přistoupit 
k plánované kompletní  
opravě cesty.

Inzerce

FOKUS České Budějovice 
Naším posláním je podporovat jak osoby s vážným duševním onemocněním,  
tak i osoby duševním onemocněním ohrožené, při zvládání jejich života.  
Vytváříme příležitosti pro uplatnění našich klientů ve společnosti.  
S veřejností diskutujeme a dlouhodobě prosazujeme moderní způsoby péče o duševní zdraví. 

Pomáháme ročně přes 400 klientům, kteří se obvykle potýkají se schizofrenií, bipolární poruchou  
či těžšími formami depresí. Působíme v Jihočeském kraji na území okresů České Budějovice a Český Krumlov. 

Naší hlavní činností je poskytování registrovaných sociálních  
a zdravotních služeb osobám se závažným duševním onemocněním.

 BYDLENÍ K-PAX – chráněné bydlení

 Sociálně terapeutické dílny – místa pro aktivnější způsob života

 Komunitní tým – podpora klientů v terénu, součástí je i zdravotní služba

Kontakt na nás: 
České Budějovice, Novohradská 71. Telefon 383 136 220, e-mail fokus@fokus-cb.cz  
Český Krumlov, Nad Nemocnicí 424. Telefon 732 126 340, e-mail ckrumlov@fokus-cb.cz  
www.fokus-cb.cz, Facebook: fokus.budejovice, Instagram: fokuscb

Tomáš Jungwirth 
místostarosta
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Krátké zastavení ve Strouze

Tentokrát jsem  
o rozhovor požádala  
pana Dionýze Hutara, 
který ač žil na různých 
místech, nakonec 
podlehl kouzlu místní 
krajiny  
a usadil se tu u nás. 

Pane Hutare,  
odkud pocházíte?

Já jsem slovák a pocházím  
ze starobylého města trnava. 
trnava je jedno z nejstarších 
měst na slovensku a její 
zvláštností je, že jsou 
tu chrámy všech vír, 
tzn. římskokatolické, 
řeckokatolické chrámy, 
židovské synagogy… Za mého 
mládí tam byly i kláštery. 
Moji rodiče chtěli, abych 
byl vzdělaný, a tak mě dali 
do nejbližší kvalitní školy, 
a to bylo u uršulinek. Řekl 
bych, že nejvzdělanější částí 
mužského kněžství jsou 
jezuiti a nejvzdělanější ženy 
v církvi jsou právě uršulinky. 
tenkrát jsme měli krásné třídy, 
v každé byla kamna, nezouvali 
jsme se, na věšácích visely 
kabáty. Já jsem byl vynikající 
žák! Neposedný. Měl jsem už 
v té zastaralé době adHd, 
jenže tenkrát se tomu říkalo 
parchant.  Pamatuju si, že 
o válce jsme, abychom zesílili, 
dostávali rybí tuk. a jednou 
jsme v něm našli plavat myš. 
Já jsem vzal tu pětilitrovou 
láhev a běhal jsem s ní po škole 
a všechny děti „blily“. a od té 
doby, vždycky profesorka 
přišla do třídy a řekla: „deni, 
klečet.“ stála nade mnou pak 
jako Panenka Maria a koukala, 
jestli něco neprovádím. Já jsem 
vzal opasek z jejího hábitu 
a nasunul ho na starý hřebík, 
který vyčníval ze stupínku. 

Když profesorka popošla, tak 
se jí horní hábit strhnul a ona 
běhala po třídě ve spodním 
prádle a děti se řehtaly. tak 
jsem pak musel celé hodiny 
klečet! a od té doby mě bolí 
kolena. 

A kolik máte sourozenců?

tři a já jsem nejstarší. tři kluci 
a jedna holka. Když mi bylo 
čtrnáct let, tak nám umřela 
maminka a já jsem se o mladší 
sourozence musel postarat. 
všichni máme krásná jména. 
Bratři se jmenovali Zoltán 
a Štefan a já dionýz. sestra  
byla viola a byla úžasně 
schopná a chytrá. Plynně 
mluvila čtyřmi jazyky.

Mluvíte vy nějakým  
cizím jazykem?

česky, slovensky, maďarsky 
a trochu německy. s otcovou 
maminkou jsem musel 
mluvit jenom německy nebo 
maďarsky, což jsem tehdy 
nenáviděl, ale dneska to vidím 
jinak. ona byla totiž žena 
velmi bohatá a řečí vyjadřovala 
své společenské postavení. 
Maďaři tenkrát o slovácích 
říkali „maďarskej butatót“. 
Buta je blbej a tót je slovák. 
takže pokud jste nechtěl 
být butatót, tak jste musel 
především umět maďarsky. 
Maďarština tvořila vaši image, 
vaše postavení. Podle toho se 
třeba sedělo v kostele.

Jak jste se dostal  
ze Slovenska do Čech?

Jako voják. Narukoval jsem 
do Postoloprt, maličkého města 
asi s padesáti hospodami 
a dvaceti nevěstinci. to byl šok 
přijít z města plného chrámů 
a klášterů!  Pro nás slováky 
bylo ale důležité, že tu nebylo 
nacionalistické chování. 

dokonce mě a ostatní slováky 
o svátcích a vánocích zvali 
domů k jednomu českému 
kamarádovi. Postoloprty 
jsou město, kde byl po válce 
vykonán strašlivej zločin. Když 
tam odsunovali Němce, tak se 
na ně lidi vrhli a krompáčema 
a lopatama je povraždili a pak 
tam zahrabali. Já jsem tam 
byl v roce 1958, takže jsem 
ještě mluvil s lidmi, kteří si to 
pamatovali a vyšetřovali to. 
důstojník, který byl velitelem 
vyšetřovacího týmu mi, když 
jsem se ho zeptal, jestli o tom 
ví, řekl, že to všechno jsou 
fámy a lidé si to vymysleli. 
až po revoluci se potvrdilo, 
že to byla pravda, ale lidé o ní 
nesměli mluvit, pokud nechtěli 
jít do kriminálu. 

Protože jsem hrál fotbal, 
tak mě přidělili k tankové 
divizi ve slaném, a tam jsem 
sloužil pod důstojníky, kteří 
se zúčastnili druhé světové 
války. takže, když jsem chtěl 
a měl zájem, mohl jsem se 
o nich dozvědět spoustu 
věcí. to, co jste se nemohla 
dozvědět z oficiální literatury, 
to, co se tajilo. třeba jak se žilo 
v Buzuluku, otázky stravování, 
ubytování, technologie války 
apod.  

Proč jste se  
po vojenské službě  
nevrátil na Slovensko?

udělal jsem si státnici  
z českého jazyka a zůstal jsem 
tady. víte, já myslím česky.   
Když jsem později jednával  
se slovenskými firmami,  
dávalo mně to strašnou práci. 
Protože já myslím česky, ale 
viem hovoriť po slovenski.   
Jenže si to vždycky musím 
v hlavě přeložit. Byl jsem 
vychováván jako čechoslovák. 
Moje matka byla skautka 
a masaryčka a už jako 
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malý jsem četl knihy česky. 
Babičku jsem třeba četl snad 
dvacetkrát. strašně se mi 
líbil ten život na vesnici, 
přitahovalo mě to. Nebo jsem 
četl Jacka londona.

Podíval jste se někdy 
do oblasti, o které píše  
Jack London?

Po revoluci jsem byl v Kanadě 
v oblasti kousek za Calgery.  
Měl jsem možnost poznat tam 
třeba indiánské vesnice. 

Jezdil jste do Kanady  
taky pracovně?

ano. svaz chovatelů masného 
skotu mě po revoluci pověřil 
koupí dobytka v Kanadě.  
Měl jsem za úkol nakoupil 
plemena dobytka, která tady 
nebyla. taky proto, že v té 
době tady byla nemoc, které 
se říká IBR, a my nechtěli, 
aby se nemoc rozšiřovala. 
dopředu jsme byli s různými 
organizacemi domluvení, kolik 
kusů dobytka od nich koupíme. 
Mým úkolem bylo vybrat 
tento dobytek, získat pro něj 
různá veterinární potvrzení 
a připravit ho na transport. 
v té době se u nás ještě 
nechovala masná plemena. 
u nás se každá kráva dojila, 
a když byla stará, tak se zabila 
a dělal se z ní guláš. Chovat 
jednu krávu na dojení a jednu 
na maso bylo nerentabilní. 

A v Kanadě to rentabilní bylo, 
chovat masná plemena?

ano. a dokonce bezrohá, což 
jsme u nás v té době vůbec 
neznali.  v americe jsou bohatí 
a můžou si dovolit chovat 
skot na maso i skot na mléko. 
u nás bychom to v té době 
neukrmili, protože jsme neměli 
stroje na zpracování krmiva.  
Po revoluci se pak začala řešit 

i otázka stravování. Když totiž 
dostanete maso ze starší krávy, 
tak to maso je prošpikované 
nejrůznějšími léky, protože 
během let ta kráva zákonitě 
onemocní a musí se léčit. takže 
za tím stála i snaha, abychom 
měli kvalitnější maso, aby 
děti nejedly hovězí maso 
prošpikované penicillinem. 

Proč vybrali pro tuhle  
práci právě vás?

Protože v té době, kdy jsem 
dobytek nakupoval, jsem 
byl prezidentem chovatelů 
masného skotu v naší zemi. 
v té době jsem o situaci 
v čechách hodně přemýšlel 
a záleželo mi na tom,  
aby se zkvalitnil chov,  
a právě i nutriční hodnota 
hovězího masa. 

Po ukončení vojenské  
služby jste zůstal 
v Postoloprtech?

Ne, žil jsem v litoměřicích,  
tam jsem se oženil. 

Pracoval jste tam 
v zemědělství?

Já měl zemědělství jen 
soukromě. teda… v době 
socialismu mé hospodářství 
vypadalo – dvě krávy a ovce. 
Po vojně jsem pracoval 
ve zdravotnictví. Měl 
jsem na starosti provoz 
dvou nemocnic a jedné 
ldN, dohromady asi 1 000 
lůžek. v době, kdy jsem 
do zdravotnictví nastoupil, 
se v nemocnicích začal 
likvidovat samozásobovací 
systém, který do té doby 

Pan Dionýz Hutar
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fungoval. Z nemocnic také 
odcházely řádové sestry 
a byly nahrazovány běžnými 
zaměstnanci. a po revoluci 
jsem pak měl stavební 
firmu, která mě přivedla 
k zemědělství více. Hodně 
jsem pro zemědělce stavěl, 
protože jsem měl v Kanadě 
možnost poznat jiný systém, 
přiblížil jsem se tam k různým 
technologiím  
a pak to předával tady. 

A z Litoměřic jste  
odešel sem?

ano. 

Proč jste se tak rozhodl?

dělal jsem nějakou práci pro 
zámek v českém Krumlově, 
v Prachárně se připravovala 
výstava obrazů. Mně se tu 
strašně zalíbilo, tenhle kraj. 

Proč jste se rozhodli žít  
zrovna v tomhle starém  
domě ve Strouze?

vybrali jsme si tohle místo 
a žádný jiný dům tady 
k dispozici v tu chvíli nebyl.  

Jak to tu vypadalo, když jste 
sem přišli?

Byla to bouračka a kolem ní 
rostlo spoustu sněženek. 

Znáte historii domu,  
ve kterém žijete?

Známe. dokonce se stalo,  
že sem přišla paní, která tady 
vyrůstala. Přijela z Německa 
a řekla, že se tu narodila 
a je moc šťastná, že to tu 
opravujeme. Mluvila o tom,  
že by se tu strašně ráda 
vyspala, a tak sem přijela 
a sedla si do křesla v rohu 
a představte si, že dostala 
srdeční záchvat a museli ji 

odvézt do nemocnice. a pak  
už tady spát nechtěla, říkala, 
že nemůže. 

U nohou Vám odpočívá  
fenka borderky, máte rád psy?

ano. Když mi bylo deset let, 
tak jsem měl už chovnou fenu 
loveckého psa, dostal jsem 
ji od pana profesora, který 
byl myslivec, a který i mě 
k myslivosti přivedl. a to mě 
vzalo a od té doby jsem měl psa 
vždycky. dělal jsem i služební 
psy jako koníčka a dostával 
jsem za to peníze a krmení, 
kterého bylo tolik, že vystačilo 
i pro moje psy. Štěňata jsme 
připravovali buď pro policii 
nebo na hranice. Borderku 
jsem si pořídil až k ovcím, 
dodnes máme chovnou stanici. 

Vy jste zemědělec, myslivec, 
kynolog… co jste ještě  
všechno dělal? Třeba sport?

dělal jsem takřka všechny 
sporty. víte, pro nás chudý 
kluky byl sport odpočinek. 
Byli jsme rádi, že nemusíme 
dělat doma. vzpomínám si, 
že moji rodiče se z nějakého 
důvodu rozhodli, že budu 
hrát na housle. děda měl 
známého faráře, co mě měl 
učit. tak jsem chodil na housle, 
ale dostal jsem se vždy jen 
na hřiště, dál už ne. Jednou 
večer dědu napadlo podívat se 
na housle do pouzdra, jenže 
housle byly zlomený, tak 
doma usoudili, že ze mě nikdy 
nebude Paganini. Mimochodem 
Paganini byl taky kluk z chudý 
rodiny, který měl radost, že 
když hraje, nemusí doma 
pomáhat.

Máte rád klasickou hudbu?

Klasickou hudbu mám 
nejraději. třeba verdiho. 
K životnímu jubileu mi rodina 

připravila jako dárek návštěvu  
Národního divadla, kam jsme 
vyrazili právě na verdiho.  
to byl krásný zážitek. 

Když Vás tak poslouchám, tak 
žasnu nad tím, jak velké máte 
spektrum zájmů a jak velký 
máte všeobecný přehled.

to je štěstí. Moji rodiče chtěli, 
abych byl vzdělaný, takže mě 
nutili číst a nutili mě právě se 
zajímat o všechno. a já jsem 
vždycky strašně rád četl.  
Mám asi tisíc knížek a všechny 
jsem přečetl. Když čtete,  
tak se vlastně vzděláváte.  
Protože jestli čtete to, co vás 
baví, tak vám to do té  
makovice leze.  Pro mě 
o vánocích vždycky jako 
dárek byly knížky. Měl jsem 
profesora, který měl obrovskou 
knihovnu, a já jsem tam mohl 
chodit a knížky si od něj 
půjčovat. Když jsem si půjčil 
knížku, musel jsem mu o ní 
vyprávět. on se mě třeba 
zeptal, co mě na té knížce 
zajímá, kdo je pro mě hrdina 
a jaký hrdina… učil mě nad 
knihou přemýšlet, musel jsme 
vyhodnotit, jak se na to dívám 
já. a tím jsem se vzdělával. 

Ale zároveň jste v sobě 
musel mít i určitou touhu 
po vzdělání.

Jak říkám, to je štěstí. dal jsem 
přednost knížce před tím, jít 
třeba s holkama ven. 

Jak se Vám žije v Brloze, tedy 
vlastně ve Strouze?

Žije se mi tady dobře.  
a víte proč? Protože jsem  
sem přišel bydlet, protože  
jsem tady chtěl bydlet.  
Chtěl jsem to tu využívat, 
ale ne zneužívat. Chtěl jsem 
splynout s Brlohem, s jeho 
okolím, s jeho lidmi a s jeho 
přírodou. Chtěl jsem využít 
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svých znalostí pro obohacení 
brložského života. a myslím 
si, že se mi to podařilo právě 
skrze ovce a podobně. ono, 
když někam přicházíte, a jak 
s oblibou tady říkají, že jste 
naplavenina, tak je to složitá 
věc, splynout. Nesmíte být 
přecitlivělý, když o vás  
říkají, že jste naplavenina.  
ano jsem naplavenina,  
ale moje náplava má určitou 
úroveň. a tu nabízím  
tomuto místu a těmto 
lidem, a ti to buď přijmou 
nebo to nepřijmou. 

A obohatili Vás jako 
člověka místní lidé 
a tohle místo?

samozřejmě. to je právě 
ten bod soužití. Brloh je 
velmi stará obec, která 
má například obrovské 
vazby na ameriku. Když 
si prohlédnete hřbitov 
kolem kostela a seznámíte 
se s lidmi, tak vás to 
přinutí mít i pokoru, 
nemachrovat, ale 
zároveň znát svoji cenu. 
a domnívám se, že nějak 
to tak dopadlo relativně 
dobře a že jsme tu dobře. 
Mám tu přátele, mám 
tu lidi, o které se můžu 
opřít. samotné místo, 
Brloh pod Kletí, historie 
tohoto místa, to vše 
nabízí úžasné množství 
energie a poznání.

Pokud se někdy projdete 
hřbitovem kolem kostela, 
může vám nabídnout 
spoustu zamyšlení. 
Přečtěte si jména na 
náhrobcích, koukněte 
na faru a na to všechno 
kolem a uvidíte úžasné 
bohatství. Žili tady 
důležití lidé, a to mě nutí 
k určité pokoře a čerpám 
z toho mnoho, nabízí se tu 
spousta znalostí.

Myslíte si, že si místní lidé uvědomují to, co vidíte vy?

Na tohle téma jsem neměl moc možnost s nikým tady mluvit.  
ale myslím si, že ano.

Pane Hutare, velice Vám děkuji za rozhovor. Přeji Vám,  
abyste natrefil na další zajímavé podněty, nad kterými budete 
mít možnost přemýšlet a přeji Vám také do dalších let mnoho 
šťastných a spokojených chvil v blízkosti Vašich nejmilejších.

Markéta Tanzerová
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Pozvání do knihovny

Předposlední den loňského 
školního roku, v úterý  
29. června, dostali prvňáčci 
z místní základní školy  
pozvání do knihovny,  
aby zde ukázali, jak se  
za ten poslední nelehký 
rok naučili číst a mohli být 
pasováni na čtenáře.

Přišli skoro všichni, a to 
v doprovodu svých plyšových 
medvídků a třídní paní 
učitelky Jaroslavy loškové. 
děti předvedly své čtenářské 
dovednosti na dvou medvědích 
básničkách, a aby v tom 
nezůstaly samy, tak čekala 
básnička i na paní učitelku 
a paní asistentky. čtenářský 
program jsme si zpestřili 
písničkou a malováním 
medvědího snu svého medvídka 
(obrázky si můžete prohlédnout 
v knihovně). Pan místostarosta 
děti slavnostně pasoval 
na čtenáře, a ty pak svým 
podpisem stvrdily, že  
se budou chovat ke knížkám 
vždy slušně, a především budou 
jako rytíři řádu čtenářského 
bránit a chránit vše dobré,  
co je v knihách napsáno.

Pasování  
na čtenáře

Markéta Tanzerová
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Nové knihy

BeLeTRIe PRO DěTI
Hlavinková, Lucie
 –  sesteRstvo a NeJoBlíBeNěJŠí BaRva 

Na světě; sesteRstvo ve sNové ŘíŠI
Dahl, Roald
 –  Matylda  
Durrell, Gerald Malcolm
 –  MluvíCí BalíK       
Gregorová, Kristýna
 –  vodavoděNKa     
Griffiths, Andy
 –  65 PateR; 78 PateR
Hiro, Kamigaki
 –  BludIŠtě 2 – ZáHada Zlaté věŽe
Pařízková, Tereza    
 –  stela a 16 HusKyů            
Rodrigues, André  
 –  volte ZvíŘata!  

NAUČNá PRO DěTI
Ard, Cath          
 –  MaZeJ veN!  

KNIHa PRo Malé oBJevItele   
Barfield, Mike
 –  atoM v KuPCe seNa

BeLeTRIe PRO DOSPěLé
Bernatský, Vojtěch
 –  dvoJtáta
Brown, Dan
 –  INFeRNo
Bryndza, Robert
 –  Ne taK ÚPlNě souKRoMé  

e-MaIly CoCo PINCHaRdové
Frank, Anita
 –  ZtRaCeNI
Gablé, Rebecaa
 –  ÚsMěv ŠtěstěNy
Geissinger, J. T.
 –  HoŘíM PRo teBe
Hughes, Kathryn        
 –  Klíč
Jacobs, Anne   
 –  NávRat                     
Kasten, Mona
 –  ZaCHRaň Mě
Keleová-Vasilková, Táňa
 –  JulINčINa PeKáRNa                       
Knedler, Magda
 –  PoRodNí sestRa Z osvětIMI
Kopecká, Martina Viktorie
 –  deNíK FaRáŘKy
Körnerová, Hana Marie
 –  setKáNí v oPeŘe

Kroc, Vladimír
 –  leteNKa do NeZNáMa aNeB 

RoZHovoRy PŘes oCeáN
Lamballe, Marie
 –  HoRteNZIová ZaHRada  
Moyes, Jojo
 –  JaKo HvěZdy v teMNé NoCI      
Nikolai, Maria    
 –  čoKoládovNa  
Pekárková, Iva
 –  důM BeZ ZRCadel      
Quick, Amanda
 –  dáMa Na ÚtěKu
Quinn, Julia
 –  BRIdGeRtoNovI. NevHodNý NávRH    
 Šebek, Tomáš
 –  MIse aFGaNIstáN

DeTeKTIVKy A THRILLeRy
Belle, Kimberly
 –  dRaHá ŽeNo
Carrisi, Donato
 –  NaŠePtávač; HyPotéZa Zla
Coates, Darcy
 –  KoŘIst
Cooper, ellison
 –  v KleCI
Green, Linda
 –  PosledNí slova   
Marsons, Angela
 –  dětsKé duŠe
Nesbo, Jo
 –  ŽáRlIvost
Penny, Louise
 –  ZátIŠí; vRaŽedNý CHlad; světelNý 

KlaM; KRásNé taJeMství
Reavley, Betsy
 –  Co očI NevIdí
White, Loreth Anne
 –  teMNé váBeNí

SCI-FI, FANTASy, yOUNG ADULT
Albertalli, Beckey
 –  Já, sIMoN
Bardugo, Leigh
 –  PRoHNIlé Město
Paolini, Christopher
 –  sPát v MoŘI HvěZd

NAUČNá LITeRATURA PRO DOSPěLé
Kamitzová, eva    
 –  ŠuMava s dětMI: 52 tIPů Na výlety 

Na ŠuMavě a oKolí
Moc, Pavel
 –  ŠuMavŠtí PŘevaděčI
Samek, Vít
 –  BulBeM ZáCHRaNáŘe
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Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

1. třída

Mgr. Miroslava Pouzarová 

asistentka  
eva staňková

2. třída

Mgr. Jaroslava lošková

asistentka  
dagmar Šimková
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Ředitelka:  
 Paeddr. Mgr. stanislava Hlaváčková

Zástupkyně ředitelky:  
 Mgr. Zdeňka Švarcová

1. třída:  Mgr. Miroslava Pouzarová

2. třída:  Mgr. Jaroslava lošková 

3. třída:  Mgr. Marie Marková 

4. třída:  Mgr. Božena Němcová 

5. třída:  Ing. Jana Pokorná

6. třída:  Mgr. Gabriela Baboučková

7. třída:  Mgr. tereza straková 

8. třída:  Ing. Bc. věra Macháčková 

9. třída:  Mgr. František Kumst

Bez třídnictví:  
 Mgr. anna Hesová 
 Mgr. František trapl Phd.

Asistenti: 
1. třída:  eva staňková 
2. třída:  dagmar Šimková 
3. třída:  Martina vašková 
4. třída:  václav tanzer 
5. třída:  anna Hloušková 
6. třída:  anna Zahradníková 
7. třída:  Bc. Martina opelková 
8. třída:  Jitka toušková

Družina:  Jana Postlová, Bc. Hana Fialová

Medvídek: anna Karlová

MŠ Brloh

učitelky:  dana Hamanová, Bc. Hana Fialová,  
Bc. Hana Jakešová, Bc. Marie drhová

asistentka: 
 Jindřiška Matoušková

Pedagogičtí pracovníci školy

3. třída

Mgr. Marie Marková 

asistentka  
Martina vašková
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4. třída

Mgr. Božena Němcová 

asistent  
václav tanzer

5. třída

Ing. Jana Pokorná 

asistentka  
anna Hloušková
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4. třída

Mgr. Božena Němcová 

asistent  
václav tanzer

6. třída

Mgr. Gabriela Baboučková 

asistentka  
anna Zahradníková

7. třída

Mgr. tereza straková 

asistentka  
Bc. Martina opelková
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8. třída

Ing. Bc. věra Macháčková 

asistentka  
Jitka toušková

9. třída

Mgr. František Kumst
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9. třída

Mgr. František Kumst

Letní zprávičky  
z naší školičky  

Jelikož začal nový  
školní rok, nemáme  
žádný příspěvek 
do Zpravodaje. 

Zatím si na školku 
zvykáme. Přišlo nám 
hodně nových dětí,  
tak pláč střídají úsměvy, 
a to je prima.  
Hlavně dnes už pláč  
vůbec nebyl. 

Koťátka a Kuřátka  
přejí všem  

pohodový podzim.

Kuřátka Koťátka 
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Organizátor letních příměstských táborů MAS Blanský les – Netolicko o.p.s. pořádal letos  
jeden z turnusů letních příměstských táborů rovněž v ZŠ v Brloze. Tyto tábory jsou součástí 
projektu MAS Blanský les – Netolicko o.p.s. „Letní příměstské tábory v Blanské lese“,  
(reg. č. projektu: CZ.03.2.65/0.0/0.0/16_047/0011940). Cílem tohoto projektu je pomoci rodičům 
s dětmi v době letních školních prázdnin na území MAS Blanský les – Netolicko sladit jejich 
pracovní povinnosti a rodinný život. Tento projekt je finančně podpořen z evropské unie, 
z Operačního programu Zaměstnanost. 

letního příměstského tábora 
s názvem „dobrodružné 
prázdniny“, který ve škole 
probíhal od 19. – 23.  července, 
se zúčastnilo celkem 25 dětí, 
ve věku od 5-15 let, a proto byly 
rozděleny na skupinku mladších 
a starších dětí. 

Tábor byl zaměřen 
na poznávání přírody. 
v místním potoce děti lovily 
žáby, rybky vodoměrky, 
chrostíky a jiný hmyz. 
Na louce zase děti poznávaly 
druhy motýlů a ptáků. Přímo 
v prostorách školy pak proběhla 
ukázka menších domácích 
mazlíčků – ježka bělobřichého, 
morčat a andulek agapornis.

další náplní tábora bylo 
i kreativní tvoření neboli 
„landart“. Z lesa si děti 
přinesly nejrůznější přírodniny 
(větvičky, květiny, kameny, 
listy…) a před školou si z nich 
každá skupina vytvořila 
vlastní „landart“ hnízdo. 
děti si také namalovaly 
tričko a vyrobily mýdlo se 
sušenými květinami. tvořivé 
aktivity byly prokládány i těmi 
sportovními venku, kdy děti 
nejvíce nadchla bublifukiáda, 
při níž děti pomocí velkého 
bublifuku vytvářely obří 
bubliny, do kterých se mohly 
i obléknout.   Nechyběl ani 
výlet do Pohádkové rezervace 
v Hořicích na Šumavě, kde se 
děti mohly zapojit a zahrát 
v divadelním představení 

 „Dobrodužné prázdniny“ v ZŠ v Brloze  

s názvem „tři ústřice pro 
Popelku“. Poslední den byl tábor 
zakončen šipkovanou, hledáním 
truhlice, kde byl zašifrovaný 
plánek s pokladem a konečně 
nalezení pokladu.

děkujeme za nemalé finanční 
prostředky z eu, tábor velice 
ulevil rodičům, nejenom 
ekonomicky, ale rovněž časově 
(jak vyplynulo z osobního 
setkání vychovatelů s rodiči). 
Rovněž děkujeme paní ředitelce 
Paedr. stanislavě Hlaváčkové, 
že souhlasila s konáním tábora 
na půdě základní školy. děti 
i vychovatelé zde měli opravdu 
kvalitní zázemí. 

Alena Hronková 
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Úřední hodiny obecního úřadu:
Pondělí  7:30  – 11:30

Středa  7:30  – 11:30

Pátek  7:30  – 11:30

Úřední hodiny hospodářky:
Pondělí  9:00  – 11:30

Středa  9:00  – 11:30

Pátek    – 

Zájezd pro seniory
letos se zájezd pro seniory opět neuskuteční z důvodu nepříznivé epidemiologické situace.  
děkuji za pochopení.                                                                                                                      Sixlová Dana

Informace obecního úřadu

Splatnost vodného a stočného za období od 1. 9. 2020 do 31. 8. 2021  
je od 1. 10. 2021 do 30. 11. 2021. 

doporučujeme občanům, aby upřednostnili platby za vodné a stočné bankovním převodem.  
Podklady k platbě obdržíte osobně na oÚ nebo mailem na matrika@obecbrloh.cz. 

Nově je možnost zaplatit poplatky platební kartou na obecním úřadě.

zimní provoz (od 1. listopadu do 31. ledna)

každý pátek  14:00  – 16:00 
každá sudá sobota  9:00  – 10:00

Sběrný dvůr otvírací doba:
letní provoz (od 1. února do 31. října)

každý pátek  15:00  – 17:00 
každá sudá sobota  9:00  – 10:00

kontakt: Jiřina Gründl, tel.: 723 202 659

UNITRA s.r.o.        cisternová doprava odpadů        IČ: 28130294        DIČ: CZ28130294                                                                                             
Obchodní kancelář: Sídliště Plešivec 250        381 03 Český Krumlov

tel.: 723/123 952        e-mail: info@unitra-cz.eu        www.unitra-cz.eu

Za podpory Obecního úřadu Brloh proběhne 
ve dnech 9. a 10. 10. 2021 (sobota a neděle)
hromadný odvoz komunálních odpadních vod - žumpy, septiky, biokaly

Akční zákaznická cena - obce Brloh a okolí je cca o 30% nižší než-li cena běžná v případě individuálního vývozu.
U bezodtokových jímek (žump) vystavujeme potvrzení dle zákona č. 254/2001 Sb. § 38, odst. 8 ve znění Novely č. 113/2018 Sb. 
Možnosti platby: a) na místě v hotovosti,  b) fakturou se splatností dle přání  zákazníka (až do jednoho měsíce ode dne provedení práce).

Prosíme zákazníky, aby vývoz objednali na tel. 723 123 952

Ceny jsou uvedeny včetně DPH a obsahují i poplatek za likvidaci v ČOV, který je 132 Kč/1 m3 (vč. DPH).

Objem odpadní vody v jímce 1 m3 2 m3 3 m3 4 m3 5 m3 6 m3 7 m3 8 m3 9 m3 10 m3

Akční cena pro zákazníka 1991 Kč 2123 Kč 2255 Kč 2387 Kč 2519 Kč 2651 Kč 2783 Kč 3047 Kč 5511 Kč 6875 Kč

Inzerce

  12:30  – 17:00

 12:30  – 17:00

    – 

  13:30  – 17:00

 13:30  – 17:00

    – 



Společenská kronika

Vítání občánků

Tereza  
Švarcová

Justýna  
Švarcová

Andrea 
Jungschafferová

Na letošním druhém Vítání občánků jsme  
do naší obce v obřadní síni obecního úřadu  
přivítali tři holčičky. 

Krátké hudební představení si připravili  
brložští Zpěváčci. 

Rodičům přejeme při výchově dětí jen to nejlepší  
a dětem, aby se jim v naší obci dobře vyrůstalo. 

Alena Bombalová 
matrikářka obce

Zpěváčci

obec Brloh prosí rodiče miminek s trvalým bydlištěm  
v našem obvodu, aby se v případě zájmu o tuto akci  
přihlásili osobně nebo telefonicky na obecním úřadě  
v Brloze na tel. 380 745 126. 

datum příštího konání vítáNí oBčáNKů bude upřesněn 
na internetových stránkách a na informační tabuli obce.
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Blahopřejeme novomanželům Foltinovým, 

kteří si své „ano“ řekli 28. srpna 2021 

v kostele sv. Šimona a Judy v Brloze.

Blahopřání

Blahopřání

jubilantům

novomanželům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři, v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

červenec František Trapl 75 let Brloh 

  

srpen Josef Sponar  86 let Rojšín

 

Září Zdeňka Kerschaglová   70 let Brloh

 Růžena Máčová 89 let  Brloh

 Anna Mikešová 84 let Brloh 
 Ludmila Simandlová  87 let Brloh

 Marie Sixlová 70 let  Brloh

 Anna Tancerová 75 let Brloh

Novomanželé  
Foltinovi
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Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Vandrování  
s panem Františkem Traplem

21. července se uskutečnil  
náš letošní druhý vandr.  
Jeho cílem byla dvě zajímavá 
místa v našem okolí. 

Nejprve se naše početná, 
dvaceti devíti člená skupina 
vydala na Kuklov k Pružinům, 
kde je buddhistické středisko. 
(omlouvám se, protože přesně 
nevím, jaký má toto místo 
správný název. Místní lidi říkají 
buď u Pružinů nebo u Buddhy.) 
Pan trapl si se správcem tohoto 
objektu domluvil naši návštěvu 
s tím, že se porozhlédneme 
v okolí domu a u Buddhy 
se vyfotíme. okolí domu 
nás překvapilo upraveností 
i velikostí, mezi stromy je 
rozvěšeno mnoho barevných 
praporků přání. „Pojďte dál, 
pojďte se k nám podívat“, 
ozývalo se z balkónu, odkud 
na nás mávaly a usmívaly 
se dvě paní. velmi rozpačitě 
a nejistě jsme se přibližovali 
k domu, protože jsme nevěřili, 
že pozvání platí pro celou naši 
skupinu. ale platilo. obě paní 
nám šly naproti, ujaly se nás 
a zavedly nás do sálu, kde je 
příjemné místo na relaxaci 
a meditaci. ochotně nám 
odpovídaly na otázky, které 
se týkaly jak buddhismu, tak 
i samotné budovy. Bylo nám 
tam moc dobře, ale museli jsme 
se rozloučit, protože nás vlastní 
vandr teprve čekal. a dostavilo 
se další překvapení. Na zahradě 
bylo pro nás připraveno malé 
pohoštění a bylinková voda. 
tak milým přijetím jsme byli 
překvapeni a toto setkání  

v nás zanechalo silný dojem. Moc děkujeme za nečekaný 
a nevšední zážitek.

Z Kuklova jsme jeli přes Špatenku, Jaronín a české Chalupy 
do lipanovic. o přesun se postarali naši obětaví řidiči. 

lipanovice leží ve svahu na východním úpatí vrchu vysoká Běta. 
Na úbočí se nachází přírodní rezervace stejného jména vysoká Běta. 
lipanovicemi probíhá hranice CHKo Blanský les. První písemná 
zmínka o vsi je z roku 1292. Po roce 1850 byly lipanovice vždy 
součástí obce Záboří, pouze v letech 1950-1951 se staly součástí 
samostatné obce Holašovice. svažitou náves lipanovic lemují 
upravené zemědělské usedlosti ve stylu selského baroka, návesní 
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Marie Anderlová

kaple se zvoničkou je datovaná 
1902. Památkově jsou chráněné 
usedlosti č. p. 5, 8, 9 a 31 a čtyři 
mohylníky v okolí obce. 

vysoká Běta má nadmořskou 
výšku 803,8 m, je v Bugladské 
vrchovině a k ní směřovala 
naše cesta. Šli jsme lesní cestou 
a stále jsme stoupali a stoupali. 
Byli jsme rádi, když jsme si 
vydechli, chvíli se věnovali 
sběru borůvek a pak jsme 
pokračovali zase vzhůru. Říkali 
jsme si, že snad nepůjdeme 
až na vrchol, a i když naše 
tempo nebylo vražedné, toužili 
jsme po nějaké rovince. Pan 
trapl dobře zná naše možnosti 
a rozdílnost věku, proto vandr 
připraví tak, abychom ho 
zvládli a nevypustili duši. 
a tak jsme se dočkali, odbočili 
jsme a začali klesat. Nyní byl 
zase čas na sběr hub. Po cestě 
bylo dost ryzců a sem tam 
i nějaký hřib a bedla. Šli jsme 
procházkovým krokem, prošli 
jsme rekreační částí u rybníka, 
kolem chat, a rychle se blížili 
zpět k lipanovicům. Naše cesta 
končila v Záboří. tady na nás 
už čekali vandrovníci, kteří se 
s námi nemohou vydat na cestu, 

ale chtějí být s námi a my je také moc rádi vidíme. Bylo by nám líto, 
kdyby za námi nepřijeli. 

opět jsme prožili jedno krásné odpoledne s milými přáteli. Počasí 
bylo velmi přívětivé, na vandr tak akorát, což umocnilo náš zážitek. 
díky všem, kteří jste se na tom podíleli. v první řadě dík panu 
traplovi, našim řidičům, kteří po nás musí čistit svoje nablýskaná 
auta a libuně Jiřičků, která vše dokumentuje. Pošle mi vždy tolik 
fotek, že nevím, kolik jich poslat do Zpravodaje. Nejraději bych je 
poslala všechny, ale konečný výběr fotek je vždy na redakci. a hlavně 
díky vám všem za to, že tvoříte tak krásnou přátelskou partu.
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Ohlédnutí  
za 17. ročníkem 
řezbářské vernisáže
letošní vernisáž byla 
uspořádána na památku 
Josefa Hanusche, jednoho 
z duchovních otců vernisáží 
„člověk v krajině“. Účastníci 
svými díly vyjádřili svou 
vzpomínku na něj. díla 
jsme umístili na stržíšku, 
kde v symbolickém středu 
bylo Hanuschovo dílo „Sen 
o kříži“, které Josef Hanusch 
vytesal při druhém ročníku 
vernisáže. Chtěl bych tímto 
poděkovat všem účastníkům 
i návštěvníkům za vytvoření 
pietní atmosféry, i obsluze 
koupaliště za vytvoření 
vynikajícího zázemí.

Ohlédnutí za kulturními  
a sportovními akcemi

Libor Lev
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vybranému místu. trochu jsme 
se báli, s jakým úspěchem se 
představení shledá, ale nakonec 
si myslím, že se Pinocchiova 
cesta za tím stát se slušným, 
a ještě k tomu opravdovým 
klukem, líbila. Podvečerní 
venkovní představení mělo 
navíc i krásnou atmosféru. 
Herci úžasně komunikovali 
s námi v publiku a nejlepší 
bylo, že jsme si nakonec mohli 
prohlédnout loutky zblízka.

Neděle pak patřila brložské 
pouti, kde nemohly samozřejmě 
chybět atrakce a stánky u pošty, 
dopolední mše svatá v kostele 
a fotbalový zápas. Jak už jste 
si jistě zvykli, tak na každou 
pouť už pár let zpátky chystáme 
do prostor bývalého kina 
výstavu. Po výstavách fotografií 
a obrazů jsme se rozhodli, že 
tentokrát propůjčíme prostor 
vzpomínce na místního 
kameníka Pavla urbana, který 
letos v únoru po těžké nemoci 
zemřel. výstava se zaměřila 
na jeho kamenickou práci 
a mapovala na fotografiích 

dobu trvání Kamenictví urban 
od jeho počátků až do letošního 
roku. od návštěvníků se 
výstava setkala s velmi milým 
ohlasem, který potěšil nás 
pořadatele a jistě i rodinu pana 
urbana. Rodině bych tímto 
chtěla poděkovat za pomoc 
s přípravou výstavy, poskytnutí 
fotografií a předmětů 
z kamenictví.

Od pátku 31. července  
do neděle 1. srpna. 

Po dvou letech se konečně 
podařilo „dostat“ na pouťovou 
zábavu pop-rockovou kapelu 
CHLAPI V SOBě z českého 
Krumlova. seskupení šesti 
na první pohled různorodých 
hudebníků hrálo v sále  
místního kulturního domu 
poslední červencový pátek  
od 20 hodin večer až do noci. 

 Následující den ve tři hodiny 
odpoledne začali krásně 
malovanou scénu pod jasanem 
u kostela připravovat členové 
potulného seskupení herců 
a loutek, divadélka Já to 
JseM. dvě hodiny na to 
zazvonil zvonec a rozehrál se 
příběh plný dobrodružství 
a písniček PINOCCHIO, 
autorské představení na motivy 
knihy Carla Collodiho. tohle 
alternativní představení bylo 
trochu něco jiného, než na co 
jsme zvyklí, a to nejen kvůli 

Za kulturní komisi 
Markéta Tanzerová

Pouťový víkend
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Co u nás roste?  
exkurze 12. října 2021

V neděli 12. října jsme měli 
možnost vyrazit na další 
z procházek v okolí Brloha, 
které připravují zaměstnanci 
Správy CHKO Blanský les. 
Tentokrát jsme vyrazili 
za obyčejnou květenou proti 
proudu Brložského potoka, 
kolem Cvrčkova mlýna pod 
Malinový kopec a přes hradiště 
U Ondřeje zpět do Brloha. 
Cestou jsme potkali několik 
zajímavostí - a to nejen rostlin!

u Cvrčkova mlýna jsme si 
ukázali dvě dvojic rostlin, které 
se mohou plést – pýr plazivý 
s jílkem vytrvalým a javor klen 
s javorem mléčem. dále jsme si 
ukázali šištice olše lepkavé (její 
jehnědy a také mladé šištice 

Vycházka s CHKO

Letní kino v Brloze
15. srpna jsme na koupališti 
promítali film Bábovky. 
s kulturními akcemi venku 
je to jako hodit si korunou. 
Naplánujete co, kdy, kde  
a pak už se můžete jen modlit, 
aby přišli diváci a klaplo to 
s počasím. Koukat se na film, 
když vám v lepším případě 
do deštníku bubnují kapky 
deště, je bída. tu srpnovou 

Za kulturní komisi 
Markéta Tanzerová

V loňském roce oslavilo naše hudební seskupení pod názvem NOČNÍK již 20 let od svého 
založení. Kvůli koronavirovým opatření byl výroční koncert přeložen na letošní rok.

akce se konala v pátek 3. září od 20 hodin v místním kině a za účasti hostů – českobudějovické 
skupiny VODáCI. Účast byla překvapivě veliká.   děkujeme všem návštěvníkům za ohlasy 
a příjemnou atmosféru. doufáme, že si koncert obou kapel náležitě užili.

Za NOČNÍK 
Jan Klement

Posezení s 20. letým nočníkem

neděli bylo sice krásné počasí, 
ale hlásili, že by odpoledne 
měly přijít přeháňky, nepřišly. 
takže rozhodnutí padlo, a i přes 
nepříznivé předpovědi jsme 
kino nezrušili. v půl deváté se 
začala obloha silněji zatahovat 
a od tři čtvrtě jsme už jen 
vyhlíželi první kapky.  
a přesně když odbila devátá 
hodina, tak začal slejvák. 
diváci, kteří se nezalekli 
počasí, se schovali pod 

střechu do hospody a čekali, 
až přestane pršet. Začátek 
promítání byl posunut. čekali 
jsme skoro hodinu, ale pršet 
nakonec přestalo, a tak jsme 
v deset večer začali promítat 
s vidinou toho, že film bude 
končit o půlnoci a druhý den 
do práce. tento večer dorazilo 
nejoptimističtější a nejodolnější 
jádro Brloha. 
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opravdu lepí), jasan ztepilý, 
vrbovku chlupatou. 

Potkali jsme také tesaříka 
borového, což je poměrně hojný 
brouk, který se vyskytuje, 
jak již napovídá jeho druhový 
název, především v borových 
lesích. Je aktivní převážně 
v noci, za soumraku poletuje, 
ve dne se skrývá pod kládami 
nebo v trhlinách kůry. samice 
klade vajíčka na čerstvé pařezy, 
v nichž pak larvy vyhlodávají 
chodby. vývoj trvá tři a více  
let, přezimuje jako larva. 
Kukelní komůrku si vytváří 
i velmi hluboko ve dřevě.  
líhne se na jaře a dřevo  
opouští v květnu. vylíhlí  
brouci vykusují okrouhlý  
otvor a jím vylezou ven.  
Jako škůdce je opravdu 
nevýznamný, protože napadá 
pouze spodní části již dříve 
odumřelých stromů a pařezy.

o něco dále proti proudu 
potoka jsme potkali některé 
zajímavé mokřadní druhy 
rostlin, například krvavec toten 
(kominíčky), který je důležitou 
živnou rostlinou pro housenky 
vzácných mokřadních modrásků. 
dále to byl tužebník jilmový 
s mírně desinfekčními účinky, 
který „voní“ jako desinfekce 
v nemocnici, a také růžově 
kvetoucí rdesno hadí kořen,  
jehož květenství mohou 
připomínat štětky na vymývání 
lahví. v tomto místě jsme také 
měli možnost vidět nepůvodní 
druh pavouka – křižáka 
pruhovaného, který se k nám 
dostal z oblasti středomoří, 
a díky oteplování  
se mu u nás daří. 

viděli jsme také hrachor luční, 
který děti zkusily ochutnat jako 
„divoký hrášek“. v lemu potoka 
jsme viděli také krásně fialově 
kvetoucí, ale jedovatý oměj 
pestrý, příbuzný pryskyřníku. 

Komůrka s larvou žlabatky 
o velikosti 6–10 mm je 
ukryta pod vrstvou šupin 
a po rozevření dosti často 
vypadává, i když hálka zůstává 
přichycena na větvičce. 
Na stromě se mohou vyskytovat 
současně nové i staré hálky. 

téměř v závěru procházky 
jsme navštívili pozůstatky 
slovanského hradiště u ondřeje 
se zachovalými kamennými 
valy. v prostoru hradiště rostl 
celík zlatobýl a ohromná „mrkev“ 
– děhel lesní, vysoký přes dva 
metry. Není bez zajímavosti, 
že se děhel až do 20. století 
využíval jako zelenina (stonky 
se jedly především čerstvé).  
Pod hradištěm jsme objevili 
voňavou mátu rolní a sítinu 
klubkatou, typické rostliny 
vlhkých míst. Na závěr  
u silnice jsme si pak zkusili 
umýt ruce rozemnutými listy 
mydlice lékařské s něžnými, 
sladce vonícími růžovými  
květy. Mydlice dostala své 
jméno podle toho, že se používá 
místo mýdla – obsahuje totiž 
značné množství saponinů, 
přírodních pěnivých látek.

Tereza Rejnková

hálka žlabatky šišticové

všichni si všimli řepíku 
lékařského se zpětnými háčky 
na plodech, které usnadňují 
šíření semen na zvířecí srsti 
a našem oblečení. Při mírné 
přeháňce jsme se schovali pod 
stromy a skrze kapky jsme 
měli možnost vidět rozrazil 
potoční s dužnatými lodyhami 
a listy, dále žlutě kvetoucí 
kapustku obecnou, kokořík 
přeslenitý a v potoční olšině 
listy již odkvetlého devětsilu 
a blatouchu. 

v dubové aleji směrem 
k hradišti u ondřeje jsme viděli 
zvonek broskvolistý s nápadným 
široce rozevřeným květem 
a asi největší zajímavost, hálky 
na větvičkách dubu způsobené 
žlabatkou šišticovou. Žlabatka 
šišticová je drobná, tmavě 
hnědá vosička se světlými 
nožkami, velká asi 5 mm. 
Na území české republiky je 
dosti hojná. Její hálky lze najít 
pouze na dubech, a to většinou 
na vrcholu mladších větviček. 
Hálky jsou velké 8–30 mm 
a vznikají přeměnou pupenů. 
Hálka je zpočátku zelená s těsně 
přiléhajícími šupinami, později 
hnědne a šupiny se rozevírají.  
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Stejně tak jako v milém roce 
jsme si na začátku června 
kvůli nepříznivé a nejasné 
epidemické situaci netroufli 
uspořádat dětský den 
v červnovém termínu. Všichni 
jsme se shodli i po zkušenosti 
s vývojem epidemie v loňském 
roce, že z oslavy dětského dne 
se stane oslava konce prázdnin 
a začátku školního roku (asi 
se teď právě dítě, čtoucí tento 
článek, chytlo za hlavu.  
Co že na tom vlastně chceme 
oslavovat…)  

Minulý rok proběhlo loučení 
s létem v duchu Cesty 
do pravěku. vymýšlení 
disciplín na určité téma se 
osvědčilo, a proto jsme jako 
téma pro tento rok vybrali 
téma INDIáNI. děti si mohly 
zkusit střílení z luku, prověřit 
si své vědomosti o přírodě, 
protože indiáni a příroda 
k sobě neodmyslitelně patří, 
nebo vyzkoušet i své fyzické 
dovednosti, třeba při skákání 
v pytli, disciplíně, kterou jsme 
na nátlak předsedy kulturní 
komise také zařadili… 
Pro všechny děti byla jako 

Indiánské léto

první disciplína připravena 
výroba indiánské čelenky, 
abychom se všichni, i ti, kteří 
nepřišli v kostýmu, tak nějak 
sladili. Úvodního slova se 
ujal pan starosta, který se 
nechal přesvědčit a převlékl 
se za indiánského náčelníka 
Plešatého Medvěda. Celým 
programem provázel děti 
od hudebního pultu Michal 
dosek, jako náš šaman  
sedící orel. 

děti si za splnění deseti úkolu 
odnesly sladkou odměnu 
a po vyčerpávajícím odpoledni 
si mohly pochutnat na buřtu 
nebo grilované kukuřici. 
občerstvení jsme se snažili 
podávat v recyklovaných 
a recyklovatelných nádobách, 
abychom přírodu, kterou 
indiáni chránili, ještě více 
nezatěžovali dalším odpadem. 
ti, co měli splněno, si mohli 
vyzkoušet i jízdu na koni. 



Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 3  |  2021

29

Chtěla bych poděkovat všem dobrovolníkům, 
kteří ve svém volném čase pomáhali 
s přípravou, a to jak před samotným dětským 
dnem (péct indiánky, malovat bizona a stavět 
totem), tak i v sobotu dopoledne s instalací 
disciplín a přípravou zázemí, tak i těm,  
kteří si stoupli k jednotlivým disciplínám 
a pomáhali dětem, které odpoledne přišly,  
je plnit. všechno tohle si vyžádalo práci,  
čas a ochotu pětatřiceti lidí, bez kterých  
by se dětský den nemohl konat. 

Za kulturní komisi 
Markéta Tanzerová
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Domácí  
kváskový chleba
750 ml vody, lžíce sádla  
nebo oleje, 400 g žitné  
chlebové mouky, 600 g pšeničné 
chlebové mouky, 1 lžíce kmínu,  
1 lžíce soli, slunečnicová 
semínka, lněná semínka,  
200 g kvásku

Chleba je ideální zadělávat 
v domácí pekárně nebo 
ve výkonnějším robotu (přeci 
jen je to 1 kg mouky), protože 
se tolik nenadřete.  Nejprve 
si dáme do nádoby vodu, do ní 
přidáme sůl, kmín, semínka, 
sádlo/olej, obě mouky, 
a nakonec přidáváme kvásek. 
Chleba necháme důkladně 
prodělávat cca 20 minut. Po této 
době necháme kynout. doba 
kynutí se odvíjí od teploty 
a počasí, která je venku, ale 
počítejte několik hodin. Když 
je chleba nakynutý, vyklopíme 

těsto na moukou pomoučený 
vál a lehce propracujeme, až se 
vytvoří hezký bochánek. těsto 
se většinou hodně lepí, takže 
spotřebujete ještě další mouku. 
Bochánek necháme dojít na válu 
ještě cca 30 minut. Mezitím si 
zapněte troubu na plný výkon 
cca 230 °C, do ní dejte nádobu 
s víkem, ve které budete chleba 
péct (v uzavíratelné nádobě 
se chleba lépe upeče). Když 
je nádoba i trouba dostatečně 
vyhřátá, vyndejte ji z trouby 
a co nejrychleji do ní přemístěte 
připravené těsto (pokud se 
trochu „rozleze“ neděste se 
toho), těsto potřete vodou 
z kohoutku, začne se odpařovat, 
a rychle přiklopte nádobu 
víkem a šoupněte do trouby. 
Nechte péct na plný výkon 
15 minut, poté pečte ještě 
30 minut na 160 °C. upečený 
chleba vyklopte na mřížku 
a nechte vychladnout. 

Domácí 
kečup
3 kg hodně zralých 
rajčat, 3 větší cibule,  
6 stroužků česneku,  
50 g hrozinek, 5 hřebíčků,  
3 kuličky nového koření,  
100 ml octa, 1 lžíce soli,  
½ lžičky mletého pepře,  
1 lžička mleté sladké papriky, 
200 g krupicového cukru  
+ Gelfix 3:1

Rajčatům odstraníme zelenou 
část a nakrájíme je na kousky. 
Přidáme ostatní suroviny 
kromě cukru a želírovacího 
přípravku a vaříme bez poklice 
tři hodiny. Poté rozmixujeme 
a přidáme cukr, ve kterém 
jsme rozmixovali želírovací 
přípravek a asi minutu 
povaříme. Naplníme do sklenic 
a zavaříme. 

Z knihy Maminčiny recepty  
od Andrey Paskerové

…a teď něco na zub

Markéta Tanzerová

Luštění  
s medvědem

v každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci. Pak stačí vše  
napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na oÚ nebo poslat poštou či e-mailem 
knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce listopadu. Nezapomeňte na zpáteční adresu.

Vyluštěním křížovky si doplníte následující zápis z Kroniky obce Brloh, starý přesně padesát let. 

Rada MNV se rozhodla v roce 1951 zakoupit …………………………(1. tajenka) č. p. 57, který byl toho 
roku současně s hostinci u ……………(2. tajenka) a  u ……………(3. tajenka) zrušen. Z dřívějších 
zůstal jen hostinec u ………. (4. tajenka).

Tři úspěšní vylosovaní získají láhev medu.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? Křížovka ze Zpravodaje 2/2021 
Správná odpověď: na obrázku je sklep u pionýrského tábora u Ondřeje. tajenka z křížovky zněla:  

1. POKROKOVÝCH  
2. TěLOCVIČNá 
3. JeDNOTA 
4. BRLOH

tentokrát jsme od vás dostali jen jednu odpověď, která byla zároveň správná.  
losování tedy nebylo nutné a výherkyní je paní Dana Sklářová z Brloha. 

Srdečně blahopřejeme! výhra -lahev vína - je pro vás připravena v knihovně.
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ItPro CZ -http://crosswords.itpro.cz
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sobota 9. října – od 15:30 – KINO BRLOH

VODNICKá ŠKOLA 
divadelní představení pro děti, hraje HudeBNě-dIvadelNí sKuPINa RyBNíKáŘI

 

sobota 16. října – 12:00 – fotbalové hřiště Brloh

HASIČSKá SOUTěŽ  
V NeTRADIČNÍM POŽáRNÍM ÚTOKU

hasičská soutěž mužů a žen

sobota 30. října – 20:00 – KD Brloh

DISKOTéKA
hraje dJ Radek Bulant

sobota 13. listopadu – 14:00 – KD Brloh 

 SeTKáNÍ S DŮCHODCI
k poslechu a tanci zahraje K-CluB ze Křemže 

neděle 28. listopadu – 17:00 – Brloh - na návsi u kina

ROZSVÍCeNÍ VáNOČNÍHO STROMU
hudební vystoupení, punč

neděle 28. listopadu – 17:00 – Rojšín

ROZSVÍCeNÍ VáNOČNÍHO STROMU V ROJŠÍNě
Bude malé občerstvení a možná i nějaká kultura

čtvrtek 2. prosince – 16:00 – KNIHOVNA

VáNOČNÍ VyRáBěNÍ
s vendy Bílkovou

sobota 18. prosince – 18:00 – KOSTeL SV. ŠIMONA A JUDy

RyBOVA ČeSKá MŠe VáNOČNÍ
adventní koncert

UPOZORŇUJeMe, Že VeŠKeRé AKCe BUDOU PROBÍHAT  
S OHLeDeM NA AKTUáLNÍ ePIDeMIOLOGICKOU SITUACI! 

aktuální informace sledujte na facebookových a internetových stránkách obce  
www.obecbrloh.cz.

Kulturní akce podzim / zima 2021


